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مارکارآقاجانیان
مربی اسبق تیم ملی 

انتقال مهاجم اروگوئه ای تیم فوتبال بنفیکا به لیورپول باعث 
ثبت آماری بی سابقه در تاریخ این باشگاه خواهد شد. شمارش 
معکوس برای اعلام رسمی انتقال »داروین.نونیس« به تیم 
فوتبال لیورپول آغاز شده است، انتقالی که 100 میلیون یورو 
روی دست تیم انگلیسی خرج خواهد گذاشت، البته این مبلغ 
شامل 80 میلیون یورو رقم پایه و 20 میلیون یورو پاداش 
می شود. این خرید رکوردهایی را در تاریخ باشگاه لیورپول 
جابه جا خواهد کرد که اولین آنها تبدیل شدن »نونیس« به 
گران ترین خرید تاریخ باشگاه مرسی سایدی خواهد بود. 

در همین حال رسانه های پرتغالی آبولا و رکورد، جزئیات 
متفاوتی درباره انتقال نونیس به آنفیلد ذکر کرده اند. اولین 
مورد این است که لیورپول نه 80 ، بلکه 75 میلیون یورو 
به عنوان رقم پایه قرارداد خواهد پرداخت و 25 میلیون مابقی 
پاداش هایی است که به آسانی محقق خواهند شد. یکی از این 
پاداش ها زمانی وصول می شود که نونیس دهمین بازی اش 
را برای لیورپول انجام دهد. در آن صورت 5 میلیون یورو 
به حساب بنفیکا واریز خواهد شد. با ثبت شصتمین بازی 
مهاجم اروگوئه ای برای لیورپول، 10 میلیون یوروی دیگر از 

حساب باشگاه انگلیسی به حساب باشگاه پرتغالی انتقال داده 
می شود. 10 میلیون یورو پایان اما وابسته به عملکرد فردی و 
افتخاراتی است که او با لیورپول کسب کند. لیورپول با آقای 
گل فصل گذشته لیگ برتر انگلیس که در 41 بازی 34 گل زده، 
قراردادی 5 ساله خواهد بست و طبق ادعای آبولا در هر فصل 
12 میلیون یورو حقوق خواهد گرفت. 100 میلیون یورویی 
که لیورپول با احتساب پاداش ها به بنفیکا برای خرید نونیس 
می پردازد، 15 میلیون بیش از مبلغی است که برای خرید 
گران ترین بازیکن فعلی لیورپول یعنی فیرجیل فن دایک در 
سال 2017 از ساوتهمپتون پرداخت شد. انتظار می رود که  
فرآیند انتقال نونیس به لیورپول کامل شود چرا که »یولیان.

وارد« مدیرورزشی باشگاه لیورپول به لیسبون سفرکرده تا 
مراحل خرید بازیکن 22 ساله را کامل کند.

جزئیات گران ترین قرارداد تاریخ »لیورپول«

 ۵ میلیـون یــورو برای ۱۰ بــازی!

قهرمانی بدون شکست آبی ها و البته جدایی 
فرهاد مجیدی از استقلال موضوعاتی بود که 
ستار همدانی، پیشکسوت باشگاه استقلال 

تهران در خصوص آن صحبت کرد. 
  در مورد قهرمانی استقلال چه نظری 

دارید؟
 باید قهرمانی استقلال را به همه هواداران 
استقلال تبریک بگویم که بعداز چند سال با 
توجه به سوءمدیریت هایی که در استقلال 
وجود داشت امسال قهرمانی به دست آمد. 
پشت سر  را  سختی  بسیار  سال  استقلال 
گذاشت. آبی پوشان با یک اتحاد خوب توانستند 
بازی های لیگ را با موفقیت پشت سر بگذارند. 
  فرهاد مجیدی هم که به امارات رفت!

 اگر بخواهم خودم درباره سرمربی استقلال 
صحبت کنم باید بگویم که نباید چنین اتفاقی 
برای استقلال رخ می داد و مجیدی باید می ماند 
و تیم را تقویت می کرد تا موفقیت ها ادامه دار 
می شد و تیم به یک ثباتی می رسید. چیزی 
که مهم است اینکه استقلال در این شرایط 
نباید با چالش سرمربی مواجه می شد. همیشه 
می گویند صعودکردن به قله آسان اما در قله 
ماندن سخت است. متاسفانه با رفتن مجیدی 
شرایطی که می توانست همه چیز را فراهم کند 
به هم خورد. اینکه مجیدی در این شرایط به 
گزینه های خارجی خود فکر کرد و جواب مثبت 
داد جای بحث دارد. این هواداران هستند که 
استقلال را دوست دارند و هر کسی هم بیاید 
بازهم هواداران این تیم را دوست خواهند 
داشت. هیچ کس از استقلال بزرگ تر نیست. 
در شرایط کنونی حفظ بازیکنان برای استقلال 
مهم تر است و این بازیکنان هستند که باید 
حفظ شوند تا شاکله تیم از بین نرود. قطعا 
رفتن مجیدی از استقلال پشت پرده دارد که 
در آینده نمایان خواهد شد. در مورد آمدن 
سرمربی خارجی باید گفت با توجه به نبود 
ساختار درست قطعا این قضیه بازهم استقلال 
را با حواشی زیادی مواجه خواهد کرد. هرچند 
رفتن مجیدی ترکش هایی برای تیم به وجود 

خواهد آورد. 

گفـــتوگـــو

  منتظر حماسه کشتی 
 در المپیک »پاریس« هستیم

ایسنا: وزیر ورزش وجوانان با بیان اینکه 
وظیفه ما خدمت به ورزش اول ایران است، 
گفت: منتظر حماسه کشتی در المپیک پاریس 
هستیم. سیدحمید سجادی وزیر ورزش و 
جوانان در حاشیه مسابقات کشتی آزاد جام 
تختی در تنکابن، اظهارکرد: از فدراسیون 
کشتی، هیات کشتی مازندران و استاندار 
تشکر می کنم . این سومین دوره رقابت های 
بین المللی در مدت اخیر در مازندران است و 
باید از دست اندرکاران کشتی تشکر کنم. وی 
افزود: مازندران مهد خیلی از رشته ها از جمله 
کشتی است و این انتظار وجود دارد مازندران 
در ورزش پیشقدم باشد. تا جایی که بتوانیم 
در کنار کشتی و حامی این رشته هستیم. 
کشتی ورزش اول کشور است و ما وظیفه 
داریم در خدمت شان باشیم. وزیر ورزش و 
جوانان افزود: در راس فدراسیون هم آقای 
دبیر با کادرفنی بسیار خوب نتایج درخشانی 
کسب کرده اند. المپیک مهم ترین رویداد 
پیش روی ماست و تا 2 سال دیگر منتظریم 
کشتی در المپیک پاریس حماسه بیافریند 
اما در این راه پرفرازونشیب مسابقات مختلف، 
اردوهای متعدد و نیازهایی دارند. تابستان 
امسال مسابقات جهانی را پیش رو داریم که 
امیدواریم موفق باشند، ما هم در این مسیر 

حمایت شان می کنیم. 

خارجازمستطیلسبز

ستار همدانی:  
 کسی

  بزرگتر از
 استقلال نیست! 

خــــبر
 توافق پاری سن ژرمن با »زیزو«

باشگاه پاری سن ژرمن با سرمربی پیشین 
رسانه های  رسید.  توافق  به  رئال مادرید 
فرانسوی در روزهای اخیر از زین الدین زیدان 
به عنوان سرمربی بعدی پاری سن ژرمن یاد 
کرده اند، این در حالی است که گفته می شود 
سران این باشگاه فرانسوی خود را آماده اخراج 
مائوریسیوپوچتینو سرمربی آرژانتینی شان 
می کنند. گفته می شود باشگاه پاری سن ژرمن 
با زین الدین زیدان برای عقد قراردادی 
سه ساله به توافق رسیده است و این مربی 
فرانسوی دستمزدی 25 میلیون یورویی در 
سال از PSG دریافت خواهد کرد. طبق این 
گزارش؛ انتظار می رود باشگاه پاری سن ژرمن 
در پایان ماه جاری میلادی انتخاب این مربی 
فرانسوی به عنوان سرمربی جدید PSG را 
اعلام کند. زیدان 49 ساله در ماه می 2018 
پس از کسب سومین قهرمانی  متوالی اش 
در لیگ قهرمانان اروپا با رئال مادرید این تیم 
را ترک کرد و در ادامه در کمتر از یکسال به 
سانتیاگوبرنابئو برگشت و در دومین دوره 
مربیگری اش در این تیم یک قهرمانی در 
سوپرجام اسپانیا و یک قهرمانی در لالیگا 
کسب کرد. زیزو از ماه می 2021 هدایت تیمی 
را برعهده نداشته و پیش از این برخی رسانه ها 
از علاقه او برای سرمربیگری تیم ملی فرانسه 

سخن گفته بودند.

برگزاری انتخابات فدراسیون سوارکاری و شورای المپیک آسیا 

دیکته قدرت کمیته ملی المپیک به وزارت ورزش؟

 ایسنا: مریم ایراندوست، سرمربی تیم ملی فوتبال زنان 
ایران با انتشار پستی در صفحه شخصی خود در اینستاگرام 
از تیم ملی خداحافظی کرد. ایراندوست توضیحی در مورد 
تصمیم خود نداده اما به اجبار برای خداحافظی از تیم ملی 
اشاره کرده است. ایراندوست نوشته است: از تمام عزیزانی که 
در یکسال گذشته کنار من بودند و همواره من را حمایت کردند 
سپاسگزارم. خوشحالم فوتبال زنان هواداران میلیونی خود را 
پیدا کرد و از این به بعد مریم ایراندوست های زیادی هستند که 
سکوت نمی کنند. با آرزوی موفقیت برای تیم ملی فوتبال ایران 
در مسابقات پیش رو، فعلا مجبورم خداحافظی کنم و به خاطر 
موفقیت دختران ایران سکوت، اما در آینده حرف های زیادی 

برای گفتن دارم.  

فوتبــــالداخلی

      کاندیدا
احسان حاج صفی کاپیتان تیم ملی در حالی مشغول 
تمرینات خود در فیفادی است که اخیرا از  سوی آ. ا.ک آتن 
به عنوان کاندیدای یکی از برترین بازیکنان انتخاب شده 

است. تماشاگران این تیم نیز نظر مثبتی روی وی دارند.

  انتقال 
انتقال اورلین شوامنی به رئال رسمی شد. ستاره موناکو 
و تیم ملی فرانسه پس از حرف وحدیث های بسیار و در 
حالی که پی اس جی و لیورپول را نیز علاقه مند به خود 

می دید، روی حرف خود ماند و به رئال پیوست. 

                      شرایط 
»شجاع« که در دقایق پایانی دیدار  مقابل کره جنوبی 
با مصدومیت مواجه شده بود، از زمان در هیچ مسابقه ای 
نتوانسته به میدان برود که امیدوار است زودتر بهبود 
پیدا کند. وی یکی از مهره های مورد علاقه »اسکو« است.

ت
شــ

سنو
عک

بیــنالمــلل

 * کاپیتان سابق تیم ملی اسپانیا، فرانسه را به عنوان مدعی اصلی 
قهرمانی در جام جهانی فوتبال 2022 قطر انتخاب کرد. کارلوس.

پویول اسطوره بارسلونا، معتقد است که فرانسه جلوتر از اسپانیا 
یکی از مدعیان قهرمانی در جام جهانی است زیرا آنها بازیکنان و 
استعدادهای زیادی در تیم خود دارند. جام جهانی 2022 در ماه 
نوامبر اواخر سالجاری میلادی آغاز خواهد شد. پویول گفت: از نظر 
من شانس اصلی قهرمانی در جام جهانی قطر فرانسه است چرا که 
آنها بازیکنان زیادی دارند، استعدادهای زیادی دارند و یک تیم 
بسیار کامل هستند، آنها قبلا قهرمان شده اند و راه را کاملا می دانند. 
تیم های دیگری مانند اسپانیا هستند که فکر می کنم می توانند 
بازی های خوبی داشته باشند اما شانس قهرمانی ندارند. اسپانیا 
بازیکنان جوان و خوبی دارد و می تواند عملکرد خوبی داشته باشد 
ولی به عنوان مدعی قهرمانی تردید دارم. فرانسه در سال 2002، 
ایتالیا در سال 2010، اسپانیا در سال 2014 و آلمان در سال 2018 
همگی در حالی در دور اول حذف شدند که در دوره قبل قهرمان 
جام جهانی شده بودند و حالا همگان منتظر هستند که ببینند این 
سرنوشت برای تیم پرستاره دیدیه دشان نیز رقم خواهد خورد یا 
خیر. فرانسه در سال 2018 در روسیه توانست به عنوان قهرمانی 
دست یابد. خروس ها توانستند با برتری 4 بر 2 برابر کرواسی برای 

دومین بار قهرمانی در جام جهانی را به دست بیاورند.

آرمان ملی: به نظر می رسد اختلاف بین وزارت ورزش وجوانان 
و کمیته ملی المپیک بالاگرفته؛ اختلافی که باعث شده انتخابات 
فدراسیون سوارکاری و شورای المپیک آسیا بدون نماینده وزارت 

ورزش وجوانان برگزار شود. 
  شائبه

برگزاری مجمع انتخاباتی فدراسیون سوارکاری در حالی 
برای روز شنبه )21 خردادماه( برنامه ریزی شده بود که 2 نفر از 
3 کاندیداهای این انتخابات به دلیل عدم اطلاع رسانی به موقع 
بابت تایید صلاحیتشان و دریافت دعوتنامه لازم، نسبت به 
تشکیل آن معترض بوده و خواستار تعویق انتخابات شده اند. آنها 
این موضوع را در مکاتبه با محمد پولادگر، معاون توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش اعلام کرده اند. محمداسد 
مسجدی که در حال حاضر عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
هم هست، یکی از این کاندیداهای معترض است. وی که 
مدیریت مجموعه های سوارکاری کشور را تجربه کرده است، 
در گفت وگو با »مهر« با یادآوری اینکه فدراسیون سوارکاری 
طی 8 سال گذشته توسط مسعود خلیلی مدیریت شده است، 
اظهارداشت: طی این مدت فدراسیون سوارکاری ایران از هیچ 
حیث شباهتی به فدراسیون های کشورهای همسایه نداشته 
است و این به این معناست که هیچ پیشرفتی طی این مدت 
حاصل نشده است. وی ادامه داد: کل هنر فدراسیون سوارکاری 
در دوره گذشته این بوده است که با جهادکشاورزی وارد بحث 
شود. حتی در مورد استفاده از »اسب« خالص ایران هم دچار 
مشکل هستیم به طوری که افرادی که می خواهند فقط برای 
سرگرمی اسبی داشته باشند بیشتر به اسب عرب دوسر خارجی 
روی می آورند تا اسب اصیل ایرانی و این موضوع علاوه بر آسیبی 
که به تولید اسب داخلی می زند، باعث خروج ارز از کشور هم 
می شود. این کاندیدای ریاست فدراسیون سوارکاری تاکیدکرد: 
با همه اینها مسعود خلیلی برای دوره سوم ریاست تایید 
صلاحیت خود را گرفته است. او تاریخ انتخابات را تعیین کرده و 

به راحتی برنامه ریزی ها را هم برای حضور در آن انجام داده است. 
همه اینها یعنی اینکه شائبه و دست هایی پشت پرده در برگزاری 
انتخابات وجود دارد تا »خلیلی« بماند و 4 سال آینده شبیه 8 

سال گذشته شود. 
  برگزاری انتخابات 

مجمع انتخاباتی فدراسیون سوارکاری در سالن اجتماعات 
کمیته ملی المپیک و بدون حضور نماینده وزارت ورزش وجوانان 
برگزار شد و در نهایت مسعود خلیلی با کسب اکثریت آرا دوباره بر 
مسند این فدراسیون نشست.  در این جلسه 47 نماینده استان ها، 
نیروی های مسلح، مربیان و داوران رأی خود را به صندوق 
انداختند و به دنبال شمارش آرای اخذ شده، مسعود خلیلی 
45 رأی موافق به دست آورد. 2 رأی نیز باطله عنوان شد. اعضای 
هیات رئیسه فدراسیون سوارکاری نیز بدین شرح انتخاب شدند: 
محمد عبداللهی نایب رئیس اول، الهام کیانمهر نایب رئیس دوم، 
مهدی رفعت خزانه دار، شاهرخ مقدم، خبره ورزشی مرد و ثریا 
دارابی؛ خبره ورزشی زن. همچنین علی کریمی فیروزجایی با 
32 رأی به عنوان نماینده منتخب هیات های استانی انتخاب شد. 
وزارت ورزش در ابتدا از تعویق این انتخابات خبر داده بود اما این 
فدراسیون با کمک کمیته ملی المپیک مجمع را برگزار و ریاست 

خود را نیز مشخص کرد. 
  تبریک جهانی 

به گزارش روابط عمومی فدراسیون سوارکاری؛ با برگزاری 
مجمع انتخاباتی فدراسیون سوارکاری که دکتر مسعود خلیلی با 
45 رأی به عنوان رئیس فدراسیون سوارکاری برای سومین دوره 
متوالی انتخاب شد. »اینگمار داووس« رئیس فدراسیون جهانی، 
طی پیامی این انتخاب را به او  و جامعه ورزش سوارکاری کشور 
تبریک گفت. رئیس فدراسیون جهانی در این پیام اظهارداشت که 
فعالیت های سال های اخیر فدراسیون  ملی قابل مقایسه با سالیان 
گذشته نیست و رئیس فدراسیون و تمامی همکاران پرتلاش آن 

مورد حمایت همه جانبه فدراسیون جهانی قرار دارند. 

  واکنش وزارت 
سیدمحمد پولادگر درباره مجمع انتخاباتی فدراسیون سوارکاری 
که برگزار شد و هیچ نماینده ای از وزارت ورزش در آن حضور 
نداشت، گفت: یکی از دلایل اینکه اعلام کردیم این انتخابات 
باید 10 روز به تعویق بیفتد، اعتراض 2 نفر از نامزدها بود. درواقع 
کاندیداهای ریاست فدراسیون شرایط مساوی نداشتند. اگر 
انتخابات را بررسی کنید، همه فدراسیون ها به شرایط سرپرستی 
رسیدند، چون رئیس وقت فدراسیون، خودش نامزد است و برای 
آنکه شائبه پیش نیاید و شرایط برابر باشد، سرپرست تعیین می شد، 
به همین دلیل حتی برای 10 روز، سرپرست انتخاب می کنیم. 
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش وجوانان 
ادامه داد: دوستان در خصوص دوره سرپرستی و اینکه دوره ریاست 
به پایان نرسد، به شدت مقاومت می کردند، به همین دلیل با وجود 
اینکه بارها هم به »خلیلی« و هم به دبیر مجمع گفته شد که اجازه 
بدهید سرپرست تعیین شود و شرایط برابر باشد، بازهم اصرار کردند 
و بدون درنظر گرفتن صحبت ها و خبری که منعکس شد، اقدام به 
برگزاری انتخابات کردند. حالا چگونه می گویند اطلاع نداشتند؟ 
وی در پاسخ به این سوال که »موضع وزارت ورزش چیست و این 
انتخابات را مورد تایید قرار می دهید؟« بیان داشت: ما در انتخابات 
نبودیم و این انتخابات را تایید نمی کنیم. این انتخابات از نظر ما 
روال قانونی را طی نکرده است. پولادگر درباره انتصاب سرپرست 
برای فدراسیون سوارکاری خاطرنشان کرد: با رعایت قوانین و برای 
اینکه مشکلی پیش نیاید، تدبیر خواهیم کرد و جلو خواهیم رفت. 

  نقش کمیته 
موضوع اصلی و بحث برانگیز در این انتخابات این بود که 
هیچ نماینده ای از وزارت ورزش وجوانان در مجمع حاضر نشد 
و به نمایندگی از کمیته ملی المپیک نیز طاهره طاهریان، 
نایب رئیس کمیته در مجمع شرکت کرد. طاهریان با رأی اعضای 
شرکت کننده به عنوان رئیس مجمع انتخاب شد، ولی ریاست 
مجمع را قبول نکرد و ناصر رزاقیان، یکی از اعضای مجمع ریاست 
مجمع را برعهده گرفت. حضور نماینده کمیته ملی المپیک برای 
مجامع جهانی مهر تاییدی بر صحت و درستی انتخابات است و 
کار وزارت ورزش برای لغو احتمالی این انتخابات را غیرممکن 
کرد. این موضوع باعث شد صحبت های اخیر مبنی بر اختلاف بین 
کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش وجوانان، بیش از گذشته رنگ 
واقعیت بگیرد. »تسنیم« نوشت: در ادامه ساعتی بعد از جلسه 
حسین المسلم، دبیرکل شورای المپیک آسیا و  رئیس فدراسیون 
جهانی شنا و حیدر فرمان، رئیس انجمن بین المللی کوراش و 
مدیر بازی های آسیایی و دپارتمان ورزش شورای المپیک آسیا و 
روسای فدراسیون ها در سالن فارسی آکادمی ملی المپیک برگزار 
شد که غیبت وزیرورزش به عنوان عالی ترین مقام ورزش و حتی 
عدم  حضور معاونان و مدیران ورزش در این جلسه مهم شائبه 
اختلافات را بیشتر کرد. برگزاری مجمع انتخابات سوارکاری 
با حمایت کمیته ملی المپیک و از طرفی غیبت وزیرورزش در 
مهم ترین نشست این روزهای ورزش بدون توجه به حضور یک 
مقام عالیرتبه در شورای المپیک آسیا و ورزش جهان نشان داد که 

اختلاف میان کمیته و وزارت عمیق تر از حد تصور است. 

ارزیابی فنی لیگ و فوتبال ایران  

امیر حاج رضایی: 

»مجیدی« فکر نکند هر وقت تیم نداشت، می تواند برگردد
در  داده  رخ  اتفاقات  به  اشاره  با  فوتبال  کارشناس   
بیست ویکمین دوره لیگ برتر، عملکرد و رفتار مربیان 2 تیم 

پایتخت را مورد بررسی قرار داد.
  نقد لیگ 

امیر حاج رضایی اظهارداشت: واقعیت این است که به طورکلی 
لیگ ایران را نگاه نکردم و برش ها و صحنه های حساس در 
تلفن همراهم می آمد و آنها را رصد می کردم. علاوه بر آنچه در 
زمین مسابقه اتفاق افتاد و دیدگاه های مختلف که بیشترش 
بوی غیراخلاقی می داد همه را دنبال کردم و با جریانات فوتبال 
ایران بیگانه نبودم. کیفیت مسابقات را در سطح خوبی ندیدم و 
اینکه همواره تاکید می شود یک لیگ باید مولد باشد و بازیکن، 
مربی، داور و مدیر خوب تولید کند. وی ادامه داد: طبیعتا چند 
نفر درخشیدند و به عنوان چهره جوان تر، بازی های خوبی 
انجام دادند اما این خیلی حاصل کمی است و ظرفیت فوتبال 
ایران بالاتر از این مسائل هست. هرج و مرجی در فوتبال ایران 
حاکم است که با یکی دو تا استثنا که آنها را معاف کنیم کلیت 

فوتبال ما درگیر بی نظمی و بی انضباطی است. در راس آن خود 
فدراسیون فوتبال است که هیچ نظم و انضباط و خبر خوشی از 

آن به گوش نمی رسد. 
  گل محمدی 

مربی پیشین تیم ملی در مورد نایب قهرمانی پرسپولیس بعداز 
کسب 5 قهرمانی متوالی لیگ برتر خاطرنشان کرد: می توانم 
مصداق خارجی هم بیاورم. یوونتوس 9 بار پشت سر هم قهرمان 
ایتالیا شد ولی در یکی دو سال اخیر به سختی می تواند به عنوان 
چهارمین تیم سهمیه اروپایی بگیرد. این نیست که یک تیم باید 
همیشه قهرمان شود، بگذریم از آلمان که بایرن مونیخ 10 سال 
اول شده اما اگر مطالعه کنید اسپانسرهایی که پشت بایرن مونیخ 
هستند به طرز وحشتناکی سرمایه دار بوده و دست شان باز است 
تا هر بازیکنی که بخواهند را جذب کنند. وقتی آنها مقابل 
نماینده اسپانیا حذف شدند مطبوعات آلمان به کنایه نوشتند 
حالا برویم بوندس لیگا را ببریم! اینها همیشه در آلمان می برند 
و فقط گاهی دورتموند شاید بتواند به آنها ناخنکی بزند. هر 

مربی ای آنجا رفته با بایرن مونیخ قهرمان شده است. طبعا انتظار 
ندارم به یحیی گل محمدی حمله شود. او دو عنوان قهرمانی 

آورده اما مشکلاتی هم داشته و من انتقاد به او را وارد می دانم.
  ماجرای مجیدی 

حاج رضایی در مورد جدایی فرهاد مجیدی از استقلال 
افزود: پیشکسوتان استقلال از این مساله شاکی شدند و معتقد 
بودند او چندبار این کار را انجام داده است. حالا یک نمونه یادم 
می آید که یکبار چهارگوشه زمین را بوسید و گفت دخترم بیمار 
است و با این تیم خداحافظی کرد، اما بعد رفت به قطر و آنجا 
در یک باشگاه بازی کرد. فوتبال ما به جهتی کشیده شده که 
کاملا پول محور است و بقیه چیزها تحت الشعاع این قضیه قرار 
می گیرد. رفتن مجیدی را غیراخلاقی نمی دانم چون وقتی به 
باشگاه خارجی برود هم از نظر مالی نفع بیشتری خواهد برد و 
هم تجربه بیشتری کسب می کند ولی اینطور نباشد که فکر کند 
هر وقت که استقلال را ترک می کند حالا اگر باشگاهی نداشت 
استقلال هست. این تصور خوبی نیست. هرچند در آن مقطع که 
از استقلال رفت کارش را غیرحرفه ای و غیراخلاقی می دانستم 
که تیمش را رها کرد و رفت ولی الان که این موفقیت را به دست 
آورده و دارد از این موقعیت استفاده می کند این را زیاد قابل 

انتقاد نمی دانم. 

همانطور که همه مطلع هستند استقلال با یک رکورد و 
با اقتدار قهرمان شد و لیاقتش را هم داشت؛ زیرا آمار گواه 
می دهد این تیم لایق بود. در کل البته ارزیابی ام از لیگ این 
است که فاصله بین تیم ها، مخصوصا فاصله رتبه های پایین با 
رتبه های بالا بسیار زیاد بود. کیفیت برخی بازی ها هم پایین 
بود و چند مرتبه تعطیلی هم تا حدودی به لیگ ضربه زد. 
البته بازی های باکیفیت هم وجود داشت. بازی های گل گهر 
را پسندیدم و همینطور بازی های سپاهان که تماشاگرپسند 
بود. مثلث استقلال، پرسپولیس و سپاهان مانند همیشه 
به دنبال قهرمانی بودند اما این بار گل گهر هم اضافه شد. 
فولاد را هم نباید از میان مدعیان خط زد. این تیم درگیر 
بازی های آسیایی بود و عملکردش هم خوب بود اما گل گهر را 
تیم خوبی دیدم که درگیر کسر امتیاز شد. شاید می توانست 
بدون کسر امتیاز، اتفاقی دیگر رقم زده شود.  پرسپولیس 
در یک مقطع دچار افت وخیز شد. اگر آن نوسان نبود شاید 
می توانست تا روز آخر مدعی باشد. هیچ وقت درباره کادرفنی 
تیم ها نظر نمی دهم. درباره سپاهان باید بگویم که مهره هایی 
بسیار باکیفیت داشت. عدم نتیجه گیری اش را اما باید کمیته 
فنی این تیم و مدیرانش تشخیص دهند. فوتبال شان اما 
تماشاگرپسند بود. این تیم همیشه مدیریت خوب و امکاناتی 
شایسته دارد. نتایج مشخص است که قهرمانی این تیم با چه 
آماری توسط مجیدی به دست آمده اما جدایی او تصمیم 
شخصی بود و مدیریت با آن موافقت کرده است. نمی توانم 
درباره آن نظر بدهم. قطعا با مدیریت صحبت شده که اجازه 
خروج داده شده. مجیدی جوان است و شاید شرایط بهتری در 
تیم های دیگر پیدا کند. در کل باید بگویم اگر مربیان ما خارج 
از ایران مربیگری کنند به نفع همه است. چه عیبی دارد مانند 
بازیکنان، مربیان هم لژیونر شوند؟ اگر قرار است مربی خارجی 
وارد ایران شود بهتر است نمونه های درجه یک در کشور ما 
حضور پیدا کنند. نسل مربیان عوض شده. ببینید نویدکیا، 
گل محمدی، مجیدی چقدر خوب کار کرده اند یا خطیبی، 
الهامی و نکونام هم جزو مربیان جدید و جوان هستند. 
امیدوارم فضا باز شود و مربیان جوان بیشتر کار کنند. اگر مربی 
خارجی می آید باید آن قدر خوب باشد که به پیشرفت مان 
کمک کند.  به طور کلی می گویم باید نگاهی دوراندیش داشته 
باشیم. باید از قبل به فکر تدارکات مناسب باشیم و همین 
حالا می شود به فکر فیفادی های بعد از جام جهانی باشیم. هر 
کسی مسئول است باید از همین حالا به فکر باشد. همه باید 
از قبل برنامه ریزی کنیم نه اینکه در فاصله 2 ماه تا جام جهانی 
با هر تیمی می خواهیم، بازی کنیم. لااقل از همین حالا برای 
2 سال آینده برای فیفادی ها برنامه بریزیم. زمانی که فوتبال ما 
یک شبه حرفه ای شد باشگاهی چون آرارات، راه آهن، شاهین 
و خیلی های دیگر که سازنده بودند دچار مشکل شدند. همه 
از بین رفتند زیرا نمی توانند رقابت کنند. قبل از کرونا در لیگ 
تهران تعدادی از نام ها مشاهده شد اما به دلیل بحث نیروی 
انسانی و امکانات نتوانستند به کار ادامه دهند. تنها یکی دو 
تیم همچون »آرارات« کاملا خصوصی هستند و دیگران به 
نوعی از دولت هزینه می گیرند. چند هفته پیش دوباره بحث و 
از ما درخواست کمک شد. ما اگر یکسال یا دو سال هم کمک 
کنیم مشکلی نیست اما بعد از آن چه؟ باید فکری اساسی کرد. 


